
PROTOKOLL nr 19
den 7 september 1976 vid sammanträde
i Djurgårdens IF:s Överstyrelse på Stadion.
Närvarande: Rudolf Walldén, ordf,, 

Roland Erixon, 
Reine Gustafsson, 
Hilding Lövdahl, 
Rolf Theblin, 
Lennart Öberg, (§§ 233-235), 
Axel M. Murray, (§§ 233-240), 
Karl Liliequist, sekr.,

från kansliet: Bo Andersson.
§ 233: Dagordning:

Beslöts att bordlägga en del av de punkter, som upptagits på av 
sekreteraren gjord dagordning, för att koncentrera arbetet på i första 
hand de ekonomiska frågorna. De bordlagda ärendena skall upptas för be
handling vid nästkommande sammanträde.
§ 234: Budget för 1976/1977:

Behandlades av Reine Gustafsson i samråd med kansliet omarbetad 
budget för nya verksamhetsåret. Med detaljredogörelse av Bo Andersson 
för bl.a. hur kommunala bidragsbiten är uppdelad på basis av medlemmars 
i åldern 12-25 år olika aktiviteter noterades det tillgängliga beloppet 
röra sig om 274.000 kr., varav kr. 55.000 innehållits för lokalhyra på 
Stadion och del i Bo Anderssons lön. Fördelningen på resp. sektioner 
har skett genom Reine Gustafssons försorg och egen-bedömning.

Av sektionerna hade i anslagsäskande sammanlagt begärts 783.100 
kr., men då motsvarande belopp ej kommer att finnas disponibelt beslöts 
göra vissa prutningar i av Reine Gustafsson uppgjort förslag. Härvid 
nedbringades bordtennisanslaget från 155.000 kr. till 35.000 kr. (sedan 
Rolf Theblin fått bt.ordf. B. Ferséus försäkran att klara säsongen på 
detta anslag tillsammans med kvarliggande kapital från tidigare år). 
Vidare reducerades följande sektioners bidrag: bowling från 36.000 kr. 
till 10.000 kr., brottning från 14.700 kr. till 10.000 kr., fotboll 
från 400.000 kr. till 230.000 kr., handboll från 17.400 kr. till 10.000 
kr., skidor från 21.000 kr. till 10.000 kr. och slalom från 30.000 kr. 
till 10.000 kr.

Slutresultat: totalt anslagsbelopp: 415.000 kronor.
I samband med besked till resp. sektioner om sakläget ges dessa 

möjlighet att omarbeta sin budget och inkomma med besked härom till ÖS. 
De nu uppgjorda anslagsbeloppen skall inkludera även SM-representation. 
Extra bidrag enligt tidigare gällande praxis för SM kan ej ifrågakomma.

I fråga om Överstyrelsens budget granskades denna med utgångs
punkt från att hitta möjligheter till nedskärning av kostnadssidan. För 
dagen framstod tidskriften Djurgårdaren som en sådan möjlighet till för
billigande genom att göra en mindre omfattande tidning med en med c:a 
30.000 kr. reducerad framställningskostnad. Härjämte skulle genom en 
rationellare annonsanskaffning tidskriftens totala resultat kunna ytter
ligare förbättras. För anskaffande av väsentliga annonsintäkter utfäste 
sig i första hand Rudolf Walldén och Axel M. Murray att pröva alla kon
taktvägar .

(forts.)
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§ 235: Ishockey:
Redogjorde Rudolf Walldén för resultatet av de förhand

lingar, som måst föras med AIK i samband med denna klubbs brott mot 
ett träffat anti-värvningsavtal, som träffats mellan dels AIK, DIF och 
Hammarby dels med samtliga klubbar i Elitserieföreningen. AIK hade er
känt att dess sektionsledare gjort sig skyldiga till avtalsbrott, var
med värvningen föll under begreppet ”ojust” och drabbande AIK att 
betala en övergångssumma på kr. 240.000:- Vid förhandlingarna med AIK 
hade från DIF:s sida dessutom krävts att DIF med en tredjedel skall 
tillgodogöras det belopp, som en ev. försäljning av vederbörande 
spelare (Kent Nilsson) till proffsmarknaden i USA/Canada inom de när
maste två åren kan innebära.

I brist på likvida medel hade AIK hittills bara kunnat ut
komma med kr. 50.000:- medan för resten av summan utställts i form av 
fyra växlar enligt följande: pr den 19/10 1976 kr. 71.048:06, pr den 
28/2 1977 kr. 42.212:22, pr den 31/5 1977 kr. 43.336:67 och pr den 30/ll 
1976 (kan tänkas vara felskrivet för 1977?). Ett särskilt avtal om 
övergångsaffären hade undertecknats av för AIK Bror Mellberg, för Djur
gården Pelle Bergström.

I anslutning till detta ärende föredrog Rudolf Walldén en 
personlig skrivelse till ishockeystyrelsen med förslag om tätare kon
takter på ekonomsidan och därtill en internrevision av de senaste 
årens ishockeyförvaltning inom föreningen. Brevet bilägges i kopia 
detta protokoll.

I fråga om internrevisionen tillstyrktes den enhälligt av 
dagens sammanträde. Den skall göras av KF:s revisor Kurt Andersson i 
samråd med föreningens Gunnar Rinman och Ingvar Norén.

Beslöts att av nu inkommande medel på Kent Nilsson-transfern 
ÖS skall innehålla kr. 120.000:- som del-återbetalning av de 582.000 
kr., vilka från huvudkassan måst ställas till ishockeyns förfogande. 
Till ishockeyn har av transferbeloppet kr. 50.000:- tillförts ishockey
sektionen och avsikten är att ytterligare kr. 70.000:- skall över
bringas .

Beslöts att de av AIK utfärdade växlarna skall handläggas 
av ESSE-Banken.
§ 236: Uppskov med basket:

Frågan om upptagande av basket på DIF:s program i form av 
ett samgående med Blackebergs Basketklubb hade föranlett Rudolf Walldén 
ta kontakt med Basketbollförbundet, varjämte Blackebergs ordf. Ragnar 
Persson ”tryckt på” för ett äntligt besked. Förbundet hade nämnt Blacke
berg som lämplig satsning. Från Blackebergs sida rapporterades en tänkt 
värvning av en USA-spelare för en beräknad driftskostnad 50-60.000 kr. 
Med hänsyn till att klubben förklarat sig komma att helt svara för alla 
sina kostnader i händelse man accepterades som sektion i DIF föreslog 
Karl Liliequist att DIF ej längre skulle hålla klubben på sträckbänken 
utan ge ett positivt besked att DIF tackar ja till Blackeberg inte 
minst för att basket är framtidens sport och omedelbart tillför DIF 
5-600 nya ungdomar - en injektion som behövs. Roland Erixon, Reine 
Gustafsson och Rolf Theblin medgav basketens grepp om den yngre gene
rationen men var betänksamma att i dagens ekonomiska läge utöka verk
samheten och ansåg sig ha blivit det än mera vid beskedet om en proffs
spelares engagemang. Hilding Lövdahl stödde Liliequists linje. Rudolf 
Walldén ansåg det oklokt att utmana övriga sektioner att samtidigt som 
deras existensmöjligheter reducerades genom minskade anslag komma med 
en utvidning av föreningens total-program, när beslut redan fattats att 
se över föreningens målsättning.

(forts.)
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För att ställa frågan om basket på DIF:s program på framtiden och att 
alltså i dagens läge tacka nej till ett samgående med Blackeberg 
uttalade sig Walldén, Erixon, Gustafsson och Theblin 
emot att så skall ske uttalade sig Liliequist och Lövdahl, och därmed 
hade frågan fallit med rösterna 4-2. Mot beslutet antecknade Liliequist 
sin reservation till protokollet.
Beslöts att pr omgående delge Blackeberg beslutet för att inte 

ytterligare fördröja klubbens säsongplanering.
§ 237: Nyval i konståkning;

Rapporterade Karl Liliequist från konståkningens årsmöte 
den 23/8 att visserligen inte enligt stadgarna fastställd ordning 
något protokoll om styrelsens nya sammansättning inkommit men att 
information givits om att sektionen fick ny ordförande (Allan Ögren 
efterträdde Lars-Erik Löfman) och att därtill ytterligare tre nyval 
gjordes efter diverse voteringar, som vittnade om sektionens upp
delning i två läger.
§ 238: Inför årsmötet:

Beslöts avskriva tidigare planerade arrangemang att fira 
Djurgårdens 85-årsjubileum under viss festivitas och att i stället 
låta de bistra och dystra tiderna slå igenom även i detta sammanhang 
i något som får bli ett barkbörds-årsmöte i enkel omgivning men 
med riklig hushållskost. Som lokal föreslogs Fältöversten, som omedel
bart kontaktas av Hilding Lövdahl. Festkommitterade med utom Lövdahl 
även Murray och Liliequist befriades från uppdraget åstadkomma 
några jubileumsfärgade arrangemang. Årsmötet äger rum den 8/11 1976.

Förslag till utmärkelser från sektionernas sida hade inkommit 
från en (1) sektion trots att överenskommelse att samtliga förslag 
skulle ha varit ÖS tillhanda senast den 1/9 1976.

§ 237: Förtroenderådsmöte den 4/10 kl. 19.00:
Beslöts att påminnelse om Förtroenderådsmötet den 4/10 1976 

kl. 19.00 på Stadion skall utgå till samtliga sektioner och andra be
rörda.
§ 238: Kommitté för framtidsprogram för DIF:

Beslöts att till mötet i Förtroenderådet redovisa lämpliga 
direktiv för den kommitté, som utsetts att se över föreningens totala 
idrottsliga satsning. Kommitterade skall kallas till möte före sam
manträdet i Förtroenderådet.

I kommittén ingår från-ÖS Rudolf Walldén, Roland Erixon, Karl 
Liliequist, från fotboll Gunnar Lundqvist, från ishockey Pelle Berg
ström (alternativt Ulf Adelsohn), från övriga sektioner Carl-Axel 
Haglund (brottning) och från Sällskapet Gamla Djurgårdare Ingvar 
Norén.

§ 237: Reklam på medlemskort:
Uppdrogs åt Axel M. Murray undersöka förutsättningarna för en 

högre ersättning än nuvarande 3.000 kr. från PK-banken på medlemskorten. 
Platsen ansågs värd c:a 7.000 kr.
§ 238: Bordlagd reklamjacka:

Föredrog Roland Erixon såsom souvenirkommittébas ett förslag 
från Firma Olle Vänlund att sälja en Djurgårdsjacka med DIF-märke med 
en ersättning pr jacka kring c:a 5 kr. till DIF. Uppdrogs åt Roland E. 
ta fram ytterligare uppgifter (antal jackor, utseende m.m.) och att 
Axel M. Murray samtidigt skall ges tillfälle komma med ett anbud om 
ett motsvarande DIF-märkt plagg.
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§ 239: Avvisat krav:

På föredragning av Roland Erixon framfördes av tidigare 
sektionsordf. i fotboll Sigvard Bergh ett krav på på ersättning för en 
på sin tid till Rolf Berggren i ishockeysektionen upplåten hyresrätt 
till en 1-rumslägenhet (HSB) på Södermalm. Enligt S.B. hade sektions
styrelsen utfäst sig ge S.B. viss ”kompensation”, och denna hade nu 
av S.B. räknats fram till c:a 8.000 kr. vartill kom en reseräkning 
på 750 kr. Han förklarade sig villig att som likvid ta emot en revers 
på beloppet.

Då det ej gått att vinna klarhet kring den påstådda ut
fästelsen och även med hänsyn till att kravet borde ha aktualiserats 
tidigare än bortåt lo-talet år efteråt och sedan Rolf Berggren 
godtagits som hyresgäst av S.B., beslöts att avvisa S.B.:s anspråk. 
I ett beklagande av att så måste ske skall till S.B. uttalas en för
hoppning, att han - efter att numera ha återfått lägenheten - skall 
på annat sätt tillgodogöra sig någon form av kompensation. Det an
tecknades till protokollet, att beslutet var enhälligt.

§ 240: Skrivelser:
Från Cissie Lagerlöf förelåg skrivelse med önskan om medverkan 

från ÖS:s sida på det att hennes ersättning från AMS kunde förbättras. 
Meddelade Karl Liliequist att han på C.L.:s begäran under sommaren till
ställt AMS en förfrågan om möjligheterna härutinnan. Uppdrogs åt Reine 
Gustafsson ta direktkontakt med AMS för ett besked.

Från Bengt Stagman föredrog Rudolf Walldén ett till honom ställt 
brev med uttalande av visst missnöje med dels fribiljettfrågor dels 
svårigheter att sälja en allt sämre vara i form av dålig Djurgårds
idrott. Ett försvinnande även för fotboll ner i en lägre serie gjorde 
det omöjligt för Bengt Stagman att verka i till honom givna PR-uppdrag.

Sammanträdet beklagade den utveckling, som Bengt Stagman blivit 
ett oskyldigt offer för och uttalade en förhoppning att åtskilligt 
skulle kunna Vridas rätt igen och att B.S. därmed skulle vilja fort
sätta att verka i styrelsekretsen.
§ 241: Bingo:

Efter rapportering av Rudolf Walldén och Rolf Theblin framgick, 
att Alliansen mellan Djurgården, Hammarby och Reymersholm erhållit 
238.000 kr. som motiverad del av det nedfrusna beloppet från guld
åldern på Domino I (660.000 kr.). Därmed skall denna lokal fortsätt
ningsvis drivas i Alliansens regi. Vissa SF-biografer bearbetas som 
bingolokalobjekt. Till Länsstyrelsen skall snarast inlämnas ansökan 
om speltillstånd etc.
§ 242: All personal under ett tack:

Med den ökade fast anställda personal, som bl.a. ett hårdare 
engagemang på bingofronterna medför, diskuterades att samla alla 
engagerade under ett och samma tak. Lokalen på Hjorthagen kan vara 
ett sådant alternativ. Åt Reine Gustafsson uppdrogs att med Gunnar 
Lundqvist (fotboll) diskutera lämpliga åtgärder.
§ 243: B-hallen-projektet:

Meddelade Rudolf Walldén om sonderingar kring projektet med 
tennis-B-hallens överförande till Djurgården (se tidigare protokoll) 
och att han med idrottsborgarrådet Thorsten Sundström berört en idé 
att kommunen går in som köpare och överlåter åt DIF att svara för 
driften. Med Mats Carlgren i Centralföreningen för idrottens främjande 
skall frågan ytterligare ventileras.
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§ 244: Märkes- och dekalförsäljningen:

Diskuterades hur den stora floran av DIF:s olika märken 
och dekaler (på bilar, tröjor, T-shirts, skor etc.) redovisnings
mässigt står under föreningens kontroll. Framhöll Roland Erixon att 
från souvenirkommitténs sida gjorts vissa försök till efterforsk
ningar hur försäljningen (på bilstationer, varuhus, torgstånd etc.) 
är organiserad och vilka av föreningen helt okända ”intressenter” 
som finns bakom marknadsförandet.

Från kansliets sida meddelades också, att möjligheter att 
tränga in i problemet och komma till rätta med det saknas i dagens 
läge. Rudolf Walldén antydde som en möjlighet att få rätsida på 
denna försäljning, som går föreningens näsa förbi, kan bli den att 
polisanmälan göres.
§ 245: Utbetalningar med kr. 81.816:21:

Föredrogs av kansliet gjorda utbetalningar på kr. 81.816:21 
pr den 7/9 1976 enligt följande fördelning:
diverse leverantörer: 3.192:56
personalskatter: 3.898:—
planhyror, fotboll 10.000

” ishockey 58.000
Per Edberg 2.470:65
Ungd.-avd. fotboll 1.605
kontrollantarvdde 2.610:-

Härefter avslutades dagens sammanträde.

Justeras: Vid protokollet:

(Rudolf Walldén) (Karl Liliequist)

Tillägges § 255:

Uttalade Karl Liliequist ett tack och ett erkännande 
från ÖS till Rudolf Walldén för den skicklighet och tuffhet, som 
han lagt i dagen i underhandlingarna med AIK och som därmed resul
terat i en förmånlig överenskommelse. Beslöts att fästa detta vid 
protokollet.


